

# *Canada*



# Canada



- *Canada is situated in the northern part of the continent of North America. It does not include Alaska.*
- *Канада расположена в северной части континента Северная Америка. Она не включает в себя Аляску.*

# *Area of Canada*



- *Canada has an area of nearly ten million square kilometers. It is the second largest country in the world after Russia.*
- *Площадь Канады около 10 млн. кв. километров. Это вторая по величине страна мира после России.*

# Oceans

- *Its western coast is washed by the Pacific Ocean and its eastern coast is washed by the Atlantic Ocean. In the North it is washed by the Arctic Ocean.*

- *Ее западное побережье омывается Тихим океаном, восточное – Атлантическим. На севере страну омывает Северный Ледовитый океан.*



# ***Territory***



- ***The country is very big and occupies the territory from the Great Lakes in the South to the Arctic Circle in the North.***
- ***Страна очень большая и занимает территорию от Великих озер на юге до Северного полярного круга на севере.***



# Islands



- *There are many islands in the North of the country. The best known island is Victoria.*
- *На севере страны много островов. Самый известный остров Виктория.*



# Water



- *Water is everywhere in Canada. This country contains more freshwater than any other country — 25 per cent of the world's resources.*



- *Вода в Канаде повсюду. В этой стране содержится пресной воды больше, чем в любой другой стране - 25 процентов мировых ресурсов.*

# Lakes



- *Canada is a country of lakes. It has seven of the world's largest lakes.*
- *Канада – страна озёр. На её территории находятся семь самых больших озер мира.*



# *Independent federative state*



- *Canada is an independent federative state. It is one of the most developed countries in the world.*
- *Канада – независимое федеративное государство. Это одна из самых развитых стран мира.*

# Provinces and territories



- *Canada consists of ten provinces and two territories.*
- *Канада состоит из десяти провинций и двух территорий.*

# Forests



- *Canada is very rich in forest, minerals and fur-bearing animals. It holds the first place in the world in the amount of forests.*



- *В Канаде очень много лесов, минералов и пушных зверей. Страна занимает первое место в мире по количеству лесов.*

# ***Natural resources***



- ***It is rich in the following natural resources: non-ferrous metals, uranium, oil, natural gas, coal.***



- ***Канада богата следующими природными ресурсами: цветные металлы, уран, нефть, природный газ, уголь.***

# Agriculture



- *Canada grows wheat, barley, flax, potatoes, vegetables and fruit. Fishing is also one of the prosperous industries.*
- *Канада выращивает пшеницу, ячмень, лен, картофель, овощи и фрукты. Рыболовство также является одной из процветающих отраслей.*

# *Official languages*



- *Official languages of Canada are English and French. Nearly 60 percent of the population speak English and 27 percent speak French.*
- *Официальные языки в Канаде - английский и французский. Почти 60 процентов населения говорит по-английски и 27 процентов говорят по-французски.*

# Ottawa



- *The capital of Canada is Ottawa, which is situated on the bank of the Ottawa River. It is famous for its beautiful parks. It is also known as the city of bridges.*



- *Столица Канады Оттава, которая находится на берегу реки Оттавы. Она славится своими красивыми парками. Оттава также известна как город мостов.*

# ***Tulip City***



- ***Ottawa has been called the Tulip City, because every spring the city comes alive with thousands of tulips from the Netherlands.***
- ***Оттава названа городом тюльпанов, потому что каждую весну город оживает тысячами тюльпанов из Голландии.***





# *Flag of Canada*

